
 

Skolebestyrelsen Engelsborgskolen 
 

 

Torsdag d. 2. november 2023 klokken 17.00 – 19.30 

 

Lokale: Personalerum, administrationsbygningen 2. sal 

 

Mødeleder: Kristina 

 

Referent: Sas 

 

Forplejning: Smørrebrød 

 

Deltagere: Morten Hornbæk, Tina Svendsen, John Poulsen, Kristina Rye Løndsmann, 

Lars Esben Brammer Boldt, Bettina Kallenbach, Martin Steno, Morten Jensen, Birthe 

Pedersen, Søren Langkilde, Albert Groth, Gustav Sørensen, Luca Bak, Sarah Beckwith 

 

 

Afbud: John, Luca og Albert.  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

1. Meddelelser  
 
 
Formand: 
 
Ledelse: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Elever: 
 
Medarbejderrepræsentanter: 
 
 
 
 
Andre meddelelser:  
 
 
Kl. 17.00 – 17.30 
30. min. 
Orientering v. alle 

 
 
 
Intet.  
 
Stillingsopslag SFO-leder er ude og der er samtaler den 22. 
nov. Der har været styregruppemøde vedr. kapacitet. 
Gruppen kommer og drøfter status med skolebestyrelsen. 
Dette kræver at næste møde rykkes til den 14 dec. Istedet 
for den 18 dec. , og tidsrummet er rykket til kl.15:00. Dette 
blev vedtaget.   
Der er kommet et nyt legestativ. 
Engelsborgsskolen ligger rigtigt godt ift. karakterer til 
afgangseksamener 22/23. Løftet er på 0,8 hvilket betyder 
at skolen ligger i top 10 i landet. 
  
Intet 
 
Birte viste et klip omhandlende 5 e’s digitale grundlov som 
4 piger havde lavet. Klippet var sjovt og meget informativt,  
og gav et godt indblik i hvordan man kan imødekomme en 
nødvendig digital dannelsesopgave.    
 
Intet 

2. Godkendelse af dagsorden 
 

Godkendt 

3. Godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Godkendt 

4. Principper 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 17.30 – 18.15 
45. min. 

Hvad er et princip, drøftelse og forventningsafstemning. 
Hvilke principper har vi, hvilke mangler – fælles drøftelse 
og prioritering. 
Principperne kan findes inde på skolens hjemmeside under 
fanebladet Bestyrelsen og herefter principper. 
Principper er ikke et regelsæt.  
Et princip skal være fleksibelt. Søren kom med et eksempel 
på vores nye mobilpolitik, hvor der er en flexibilitet, 
eksempelvis at man i undervisningsøjemed godt kan bruge 
mobilen.  
Der var en diskussion omkring hvor detaljeret et princip 
skulle være.  



Drøftelse og beslutning v. Kristina 

5. Vikardækning, hvordan, 
hvornår og hvor meget? 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 18.15 – 18.30 
15. min 
Orientering v. Bettina  

Orientering omkring princippet for vikardækning, hvordan 
arbejder vi med at sikre det bedst mulige afsæt i 
forbindelse med akut og planlagt fravær, samt afsæt og 
omfang i forhold til fravær. 
 
Princip for vikardækning kan læses på skolens 
hjemmeside.  
Forskellige overskrifter for fravær: der er barsel, akut 
sygdom, kritisk sygdom, kursus, omsorgsdage, ferie og 6. 
ferieuge, seniordage, barns sygedag.  
Der er som udgangspunkt planer for hvad der skal 
undervises i ved fravær, dette kan dog ikke altid sikres ved 
akutopstået sygdom. Her går teamet og afdelingsleder så 
ind og understøtte ift. relevante materialer. 
Oplever skolen uhensigtsmæssigheder fra vikaren, går vi 
tæt på som ledelse. Vi gør hvad vi kan for at kvalificere 
vikarerne og klæde dem på til opgaven. 
Vi er ikke for meget syge – tallet er 13 og er det som er 
kommunens fraværstal.  
Hvordan skal vi kommunikere dette emne ud til 
forældrene? Vi skal årsagsforklare, desuden bør 
forældremne i SB også kommunikere til andre forældre. 
Kan vi trække nogen tal på sygefravær og sammenligne 
med andre skoler?   
Dette emne kommer der noget om i nyhedsbrevet fra SB 
til forældrene.  

6. Kontaktforældremøde 
 
 
 
 
 
Kl. 18.30 – 19.00 
30. min 
Orientering v. Kristina og John 

Der er afholdt forældremøde for kontaktforældre fra 5. til 
9. årgang omkring skolerejser og afsæt for dette. 
Den første skolerejse skal der kunne benyttes frirejse fra 
DSB for herved at sikre at holde deltagerprisen for 
forældrene ned i et fornuftigt leje da det endnu ikke har 
været muligt for klasserne at samle ind gennem en 
årrække. Der vil blive udarbejdet et idekatalog, der er 
forslag til aktiviteter, som klasserne kan lave for at tjene 
penge til fonden.  
 
Der skal oprettes en fond. Alle elever skal bidrage. Man 
kunne starte allerede fra 0 klasse.  Det vil primært være 
kontaktforældrestyret. Midler hentes blandt andet via 
loppemarked. Madkunskab kunne også involveres. 
”Operation-Engelsborg-dagsværk”. Elever kunne rydde op 
efter en fodboldkamp på stadion og sælge friskbagte 
boller.  
Der var uenighed blandt forældrene, om midlerne skulle 
gå ind på klassens konto eller til en årgang. Der bliver 
udarbejdet et idekatalog fra mødet.  Det var ikke vigtigt 
hvor børnene kom hen, men at de var sammen.  
Lærerernes perspektiv: vil ikke stå med ansvaret om at 



skaffe penge, det er kontaktforældrene der har den 
opgave. Det er forældredrevet, men lærerene kommer 
med ideer.  Det første år (overgangsår) vil skolens fond 
være behjælpelige med de elever der ikke selv har 
midlerne.   

7. Suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen 

 
 
 
 
Kl. 19.00 – 19.15 
15. min 
Orientering v. Bettina  

Status på suppleringsvalg og den fremadrettede proces. 
Der er tre kandidater. Der er to pladser i SB og en 
suppleant. Evt. vil der være et suppleringsvalg. Bettina går 
i dialog med kandidaterne.   

8. Formidling 
 
Kl. 19.15 – 19.19.25 
10. min 
Beslutning v. Kristina 

Intet  

9. Eventuelt 
 
Kl. 19.25 – 19.30 
5. min v. Kristina 

6 årgang hænger ud på skolen. Dette bekymre en 
forælder. Der spørges til Baune, men Baune har aften 
åbent for 7-9 klasser. Der anbefales at 
kontaktforældrene taler sammen på årgangen.   
 
Det er vigtigt at der tilbagemeldes om man kommer 
den 14. dec. Kl.15:00 (næste skolebestyrelsesmøde), 
så der kan bestilles den rette mængde mad, da SB har 
”julefrokost”. 
 

10. Kommende punkter Evaluering af trivsel på tredje årgang.  
 

 
 


